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Parkování a doprava 
v Dobřichovicích

O tomto tématu jsem psal již v uplynulých letech, 
budu se tedy opakovat, domnívám se ale, že 
v tomto případě opakování není na škodu.

Během zimních měsíců jsem zaznamenal, 
že na zatravněných krajnicích dobřichovických 
ulic parkuje stále větší množství automobilů. 
V období, kdy jsou teploty nad nulou a půda je 
nasáklá vodou tak dochází velmi rychle k rozjež-
dění těchto krajnic. V době, kdy probíhala rekon-
strukce ulic Raisovy, Americké, Zelené a  Krátké, 
bylo parkování podél přilehlých okolních komu-
nikací samozřejmě tolerováno, protože majitelé 
aut se během stavby se svými vozy nedostali 
na svoje pozemky. Opravy zmíněných ulic jsou 
však již hotovy (kromě dílčích dokončovacích 
prací, které budou realizovány v  březnu) a  je 
tedy na místě, aby lidé opět začali parkovat na 
svých pozemcích. V odůvodněných případech si 
občané mohou požádat o souhlas města s vybu-
dováním zpevněného, vydlážděného stání podél 
plotů svých parcel.

Výše uvedený problém však přetrvává, a  to 
bohužel prakticky v  celých Dobřichovicích. 
Nejvíce je to patrné v místech, kde byly nedávno 
opraveny zmíněné komunikace a krajnice dosud 
nemohly být osety novou travou. I  na těchto 

„hliněných“ krajnicích parkují často auta a  je-li 
teplota nad nulou a mokro, rozjíždějí pak bláto po 
asfaltu a  ze samotných krajnic se stává doslova 
bahenní lázeň.

Zima ještě zdaleka neskončila, a  proto bych 
chtěl poprosit též řidiče, kteří parkují svá auta 
přímo na vozovce veřejných komunikací, aby 
zde své vozy v  zimním období, kdy předpověď 
počasí hlásí padání sněhu, neparkovali. To se týká 
především Brunšova, nejvíce pak ulic Na Vyhlídce 
a Strmé. Důvodem je to, že traktoru se sněžným 
pluhem chybí v místech, kde auta parkují, prostor 
pro manévrování a  hrozí tak poškození parku-
jících vozidel, která jsou přitom navíc zahrnuta 
hradbou odklízeného sněhu.

Obecně platí pravidlo, že u  rodinných domů 
by měl každý parkovat svůj automobil na vlast-
ním pozemku. Ano, zajíždění na pozemek může 
znamenat určitý drobný diskomfort a ztrátu času, 
parkováním na svém pozemku však prokazujete 
ohleduplnost k obecnímu majetku i ke svým spo-
luobčanům.

V souvislosti s tématem parkování a dopravy 
obecně, probíhá ve městě realizace některých 
dílčích opatření, která mají přispět především 
k bezpečnosti chodců. V nedávné době byla pro-
vedena úprava dopravního značení a  instalace 
nových bezpečnostních a  zpomalovacích prvků 
v ulici Za Mlýnem. Zde donedávna hrozil střet lidí, 
vycházejících z chodníku z ulice Za Parkem s auty, 

projíždějícími ulicí Za Mlýnem. V plánu je úprava 
a prodloužení chodníku v ulici 5. května od lávky 
až k Jojo Gymu.

Další oblastí, kde si občané stěžují na ros-
toucí provoz, je lokalita Dědiny, která patřila 
donedávna spíše ke klidnějším částem Dobři-
chovic. Jde především o  Raisovu ulici (směrem 
ke Karlickému potoku), která dostala nedávno 
nový asfaltový povrch a kde řidiči jezdí nepřimě-
řeně rychle a  ohrožují tak děti, jdoucí do školy. 
Oblast Dědiny, především pak zmíněná Raisova 
ulice je přitom stále častěji využívána řidiči, kteří 
si v  ranní špičce zkracují přes Dědinu cestu ke 
škole, aby se vyhnuli přetížené křižovatce ulic 
Pražské a  Karlické. Jedná se zejména o  řidiče 
a řidičky tzv. „mama-taxi“, kteří každodenně vozí 
své děti do školy a ze školy. Rád bych se na tyto 
rodiče i  na jejich děti obrátil s  prosbou, zda by 
mohli co  možná nejčastěji svá auta zanechat 
doma a  do školy chodit pěšky. Prospěli by tak 
nejen svému zdraví, ale odlehčili by tak i místní 
dopravě v  našem městě. Rada města si je 
nicméně vědoma problému rostoucího provozu 
na Dědině a  rozhodla se proto oslovit doprav-
ního projektanta, který by měl zpracovat návrh 
opatření pro zklidnění dopravy v  Raisově ulici, 
resp. v celé oblasti Dědiny.

Všem řidičům, kteří se chovají ke svému okolí 
ohleduplně, bych chtěl touto cestou poděkovat.

Petr Hampl

O čem jednala rada města

Od posledního vydání Informačního listu se Rada 
města Dobřichovice na svých zasedáních sešla 
dvakrát.

Starosta mj. informoval radní o projektu hasič-
ské zbrojnice, zejména pak o jednáních s majite-
lem pozemku par. č. 133/2 o možné směně jeho 
části za stejně velkou výměru pozemku 133/1 
(dvůr městského úřadu) tak, aby mohl být mírně 
rozšířen vjezd na tento dvůr podél budoucí hasič-
ské zbrojnice; majitel pozemku parc. č. 133/2 
s  navrženou variantou nesouhlasil a  projektant 
hasičské zbrojnice Ing. arch. Hájek bude hledat 
další alternativy; i  za současné situace by však 
byl prostor pro průjezd hasičské techniky na 
pozemek za hasičárnou dostačující.

Další informace od starosty se týkaly pro-
jektu centra (probíhají další koordinační schůzky 
s  Ing. arch. P. Hniličkou, bude zaslána finalizo-
vána studie obsahující již mj. i  návrh materiálu 
fasády; starosta bude kontaktovat majitele sou-
sedních pozemků a požádá je o písemný souhlas 
se studií), optimalizace trati (ve spolupráci s  Ing. 
arch. F. Štáfkem bylo zpracováno a  odesláno 
stanovisko města k  dokumentaci pro územní 
rozhodnutí k  projektu), proběhlé rekonstrukce 

komunikací Raisova, Americká, Krátká, a  Zelená 
(stavba je hotova, ještě proběhly terénní úpravy 
krajnic; s  ohledem na změnu nivelity některých 
částí komunikací–především Americké–bude 
nutno předláždit několik vjezdů a  vstupů na 
pozemky – proběhne v závislosti na počasí počát-
kem března) a spolupráce s firmou Šnajdr, která 
provádí drobné opravy majetku města (proběhla 
oprava mobiliáře–koš, dopravní značka, zahra-
zovací sloupky u  pneuservisu, dodavatel začal 
s  opravami dlažby ve městě–chodníky v  ulicích 
Pražská a 5. května; se starostou projedná doda-
vatel harmonogram dalších prací ve městě).

Na zasedání rady se dostavil jednatel spo-
lečnosti Dob-Invest a. s. Ing. Daniel Havlík k pro-
jednání připravovaného  projektu pro územní 
rozhodnutí „Dobřichovice–Bydlení Pražská“. Rada 
proti projektu dříve nevznesla žádné zásadní 
námitky; v  nejbližší době se povede diskuze 
zejména o možnostech parkování (varianta pod-
zemních garáží s  sebou nese nutnost změny 
územního plánu, ale před variantou nadzemní 
je investorem preferována); Ing. Havlík zároveň 
předložil radě návrh plánovací smlouvy, upra-
vující povinnosti investora vůči městu (předání 
komunikací, inženýrských sítí, tedy kanalizačního 
a vodovodního řadu, veřejného osvětlení). Radní 
Ing. Havlíka v této souvislosti upozornili, že v plá-

novací smlouvě musí být uvedeny i  standardy 
provedení (materiálů) komunikací a veřejné infra-
struktury, předávané městu. Radní navrhli odkup 
kompletní infrastruktury za symbolickou cenu 
1,- Kč.; ohledně napojení na kanalizaci, resp. ČOV, 
bude příspěvek na tuto infrastrukturu hrazený 
investorem vypočítán dle pravidel schválených 
městem, která se odvíjejí od počtu bytových, 
resp. nebytových jednotek.

Rada dále projednala žádost paní S. Cherubín 
o prodloužení podnájemní smlouvy v hospodář-
ském domku na dobřichovickém zámku o dalších 
5 let; rada podmínila souhlas doúčtováním 
nákladů na energie za předchozí období.

V  souvislosti s  dobřichovickým zámkem 
rovněž navštívili zasedání rady zástupci realitní 
kanceláře CENTURY 21 a představili záměr svého 
klienta, který projevil zájem o podnájem prostor 
po restauraci Zámecký had; zmíněný zájemce by 
v  těchto prostorách chtěl provozovat kulturně 
– společenské centrum – kavárnu s galerií a pro-
storem pro pořádání kulturních a  vzdělávacích 
akcí; diskuze se týkala zejména možností těchto 
prostor, ale i nároků, které si klade majitel zámku 
i  např. památkáři. Radní prezentovaný záměr 
uvítali, ale shodli se na tom, že pro jeho definitivní 
schválení a diskuzi o výši nájmu je třeba předložit 
detailní ekonomickou rozvahu projektu – rada by 

Slovo starosty

Zprávy z městského úřadu

Obrázek na titulní straně: Prořezávání lípy. Foto Hynek Moravec
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jej měla mít od zájemce k dispozici během násle-
dujících dvou týdnů.

Dále se radní zabývali podnětem obyvatel 
Raisovy ulice v  oblasti Dědina, kteří cítí ohro-
žení svých dětí jdoucích do školy od bezohledně 
jedoucích řidičů – ti si v  ranní špičce zkracují 
přes oblast Dědiny cestu ke škole, aby se vyhnuli 
dopravně přetížené křižovatce ulic Pražská a Kar-
lická; tajemník tedy zadá zpracování návrhu opat-
ření pro zklidnění dopravy v  ulici Raisova, resp. 
v celé oblasti Dědiny; zároveň byla u dopravních 
specialistů prověřena možnost stavby kruhového 
objezdu na křižovatce ulic Pražská a  Karlická – 
nový kruhový objezd o  poloměru 26 m, který 
zajistí průjezd všech autobusů, by mohl vznik-
nout pouze za předpokladu zásahu do navazují-
cích ploch a posunutí sousoší.

Zasedání rady 7. 2. se zúčastnil technický 
ředitel správce vodovodu a  kanalizací pro město 
Dobřichovice společnosti AQUACONSULT Ing. J. 
Černý a  konzultant města pro problematiku VaK 
Ing. L. Novák; diskuze se týkala zejména problema-
tiky optimalizace ČOV, ale i  pravidel komunikace 

mezi majitelen a  správcem vodovodní a  kanali-
zační sítě, přehledů budoucích nezbytných inves-
tic města nebo struktury rozpočtů na jednotlivé 
akce. Výsledkem velmi obsáhlé diskuze byl příslib 
Ing. J. Černého na dodání střednědobého plánu 
následných investic ze strany města do oblasti 
VaK; rozpočty a cenové nabídky na jednotlivé akce 
pak budou dodávány městu v takové podobě, aby 
bylo možné je okamžitě předat Ing. L. Novákovi ke 
kontrole a ten aby z nich dokázal vyhodnotit účel-
nost a hospodárnost jednotlivých položek.

Požadavek na výši nájmu za vodovodní řad 
vyjde v  následujících dnech ze strany města; 
v  dalších obdobích pak bude nájem konzul-
tován se společností SOFIS GRANT s.r.o., která 
bude provádět pro  město Dobřichovice konzul-
tační činnost v oblasti ekonomických a právních 
aspektů i hospodaření se sítí VaK.

Ing. Černý následně představil návrh na 
obnovu ČOV; tato obnova by měla s velkou rezer-
vou pokrýt potřeby Dobřichovic i spádových obcí 
do doby, než vyjdou novely zákona o odpadních 
vodách a  s  nimi spojené dotační příležitosti na 

rekonstrukce a  intenzifikace ČOV. Podrobnější 
informace k  obnově připraví AQUACONSULT 
v následujících týdnech.

Na závěr této diskuze schválila rada cenovou 
nabídku společnosti AQUACONSULT na propo-
jení výtlaku Čerpací stanice Park na vodojem.

Radní dále odsouhlasili vybudování splaš-
kové kanalizace v  komunikaci parc. č. 2465 
a  vybudování vodovodních a  kanalizačních pří-
pojek k pozemkům parc. č. 2462, 2466/1, 2466/4 
a 2466/5, stejně tak jako připojení tří nemovitostí 
v ulici Brhlíkova a jedné nemovitosti v ulici Koni-
pasova na ČOV.

Vzhledem k  odstoupení vítězného uchazeče 
o  pronájem bytu č. 1 na adrese Za parkem 629 
od nájemní smlouvy souhlasila rada s podpisem 
nájemní smlouvy s  další uchazečkou v  pořadí, 
u  které doposud trvá zájem o  pronájem tohoto 
bytu; dále rada schválila poskytnutí příspěvku ve 
výši 5.000,- Kč organizaci Zdravotní klaun o. p. s. 
a uzavření Smlouvy o nájmu pozemků s Myslivec-
kým spolkem DIANA na dobu 10 let.

zapsal -tjmnk-

PoPlatek ze Psů
  platí držitel psa, tj. osoba, která je přihlá-

šena nebo má sídlo v Dobřichovicích,
  poplatek ze psů se platí ze psů starších  

3 měsíců.
! ohlašovací povinnost: nejpozději do 15 
dnů ode dne vzniku nebo změny poplat-
kové povinnosti.
sazby poplatku ze psů byly sjednoceny 
pro domy i byty:
150 kč za jednoho psa, 
250 kč za druhého a každého dalšího psa 
téhož držitele.
Za psa, jehož držitelem je osoba starší 65 
let 100 kč, druhý a další pes 200 kč.
Ohlašování a změny zasílejte písemně, 
popř. e-mailem na  
podatelna@dobrichovice.cz

PoPlatek za obecní systém odPadového hosPodářství
(dříve poplatek za komunální odpad)
nová sazba poplatku: 800 kč za osobu či nemovitost za rok.
Poplatníkem je:
1. každá fyzická osoba přihlášená v dobřichovicích, včetně cizinců,
2.  vlastník nemovité věci zahrnující byt, rodinný dům nebo stavbu pro rodinnou 

rekreaci, ve které není přihlášena žádná fyzická osoba a která je umístěna na území 
obce, povinnost platit tento poplatek se vztahuje na všechny vlastníky, také na 
PRávnIcké osoby, svĚřenské a JIné Fondy.

ohlašovací povinnost: nejpozději do 15 dnů ode dne vzniku, změny poplatkové 
povinnosti.
osvobození: lze uplatnit pouze u poplatníků uvedených v bodu 1), tj. u přihlášených 
fyzických osob. nárok na osvobození zaniká, pokud poplatník nesplní povinnost 
ohlásit rozhodný údaj pro stanovení osvobození do 15 dnů ode dne vzniku skutečnosti, 
události či změny. Osvobození 3. a dalšího dítěte v rodině není automatické, je NUTNÉ 
vyplnit formulář (viz webové stránky města).
Ohlašování a žádosti o osvobození zasílejte písemně, lze i elektronicky  
na e-mail: homolova@dobrichovice.cz

Platby lze provést hotově, bankovním převodem nebo poštovní poukázkou:
Číslo bankovního účtu Města Dobřichovice: 388029319 / 0800,

VS: 3722 (odpady) nebo 1341 (psi); popř. lze použít přidělený jedinečný 10místný kód.
SS: číslo domu (přihlášené osoby, popř. majitelé domů nebo bytů), NEBO číslo evidenční s předponou 200  

(uvedou pouze majitelé chat bez trvale hlášených osob).
do zprávy pro příjemce vždy uvádějte jméno a příjmení všech osob, za které platíte.

oba poplatky jsou splatné nejpozději do 30. 6. 2023
místní PoPlatky JsoU FoRma danĚ.

Celý text nové Obecně závazné vyhlášky Města Dobřichovice č. 2/2021 o obecních poplatcích naleznete  
na webu města: www.dobrichovice.cz.

InFoRmace o Platbách  
místních PoPlatků za Rok 2023
podle obecně závazné vyhlášky č. 2/2021 o místních poplatcích
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Nevyhazujme peníze do 
popelnic, třiďme odpady

V  lednovém čísle jsme Vás informovali o  plá-
novaném čipování popelnic. Auta společnosti 
POBERO svážející odpady v  Dobřichovicích 
a  okolních obcích mohou pomocí čipu přesně 
identifikovat místo a váhu popelnice. Díky tomu 
pak obci správně počítají přesné množství 
odpadu. Čip obsahuje adresu, jméno majitele 
nádoby a  další důležité údaje dle typu svozu, 
který se v dané obci provádí. Každý čip je speci-
fický, funguje jako otisk prstu pro danou popel-
nici a  umožnuje tak získat přesné informace 
o množství produkovaného směsného komunál-
ního odpadu za danou domácnost.

Určitě každý z  nás ví, že se díky třídění 
odpadů udržuje naše planeta čistší pro další 
generace. Sbíráním a  tříděním odpadních pro-
duktů, následným opětovným využitím a  pře-
měnou na nové produkty šetříme přírodní zdroje 
i  energii a  posíláme méně odpadu na skládky 
a  do spaloven. Šetříme tím nejen životní pro-
středí, ale také naše peněženky. Za separovaný 
odpad musí město jako za směsný komunální 
odpad nejprve zaplatit (za dopravu, likvidaci, 
skládkovné a  za budoucí rekultivaci skládky), 
ALE za vytříděný odpad získá obec peníze zpět 
formou tzv. „odměny za zajištění využití odpadů 
z obalů“.

Proč je potřeba popelnice vážit? Důvodem 
je  nová odpadová legislativa, která stanovuje 
limity produkovaného směsného komunálního 
odpadu od roku 2021. V  tomto počátečním 
roce byl limit 200 kg/občan/rok a  s  každým 
následujícím rokem se snižuje. V  roce 2022 
platil limit 190 kg/občan/rok a v letošním roce 
bychom měli maximálně vyprodukovat 180 
kg/občan/rok. Toto snižování by mělo pokra-
čovat až do roku 2030 a  končit na limitu 120 
kg/občan/rok. Co se děje, když překročíme tuto 
hranici? Musíme zaplatit více! A  poplatek za 
nadměrnou produkci se s každým rokem až do 
roku 2030 naopak zvyšuje. Například za minulý 

rok 2022 jsme předepsané množství směsného 
komunálního odpadu překročili zhruba o  187 
tun. Pokud nezačneme více třídit a  budeme 
letos vycházet ze stejného množství vyprodu-
kovaného směsného odpadu jako v roce 2022, 
tak díky letošnímu limitu 180 kg/občan/rok, 
budeme platit zvýšené skládkovné již za 223 
tun, tzn. budeme doplácet 112 tis. Kč. K  této 
částce bychom měli připočítat ještě ušlý zisk za 
nevytříděný odpad a tímto by se rozdíl v nákla-
dech za odpady v  roce 2023 mohl přiblížit až 
k milionové částce.

Pokud budeme více třídit, tak:
 budeme šetřit životní prostředí,

z  abráníme nárůstu plateb za směsný komu-
nální odpad vyprodukovaný nad povolený 
limit (letos 180 kg/občan),

 zvýšíme příjmy za vytříděný odpad a tím teo-
reticky vyrovnáme náklady spojené s  celko-
vým zdražováním cen za likvidaci odpadů,

 a v  neposlední řadě zabráníme navyšování 
poplatků za odpady pro obyvatele.

Radka Alexy, místostarostka

Použité pneumatiky na 
sběrný dvůr nepatří!

Zpravidla dvakrát do roka přezouvají moto-
risté pneumatiky na svých autech; když gumy 
doslouží, kupují se nové. Pokud  výměnu svěříte 
pneuservisu, není třeba řešit, kam s  těmi použi-
tými; když však motorista zvládne výměnu sám, 
musí se starých pneumatik nějak zbavit. A  v  tu 
chvíli přichází klasik a  pokládá všetečnou (byť 
lehce parafrázovanou) otázku: Kam s nimi?

Ustanovení § 97 zákona č. 542/2020 Sb., 
o  výrobcích s  ukončenou životností (dále jen 
„zákon o  VUŽ“) stanovuje výrobcům pneuma-
tik povinnost zajistit na vlastní náklady zpětný 
odběr odpadních pneumatik od konečného uži-
vatele, a  to bez ohledu na výrobní značku, bez 
ohledu na datum jejich uvedení na trh, bez vazby 
na koupi nového výrobku a bez nároku na úplatu 
(zdarma). Výrobce pneumatik má povinnost zřídit 

na vlastní náklady nejméně jedno veřejné místo 
zpětného odběru pneumatik v každé obci s pově-
řeným obecním úřadem a  v případě územně 
členěných statutárních měst a  hlavního města 
Prahy v každém městském obvodě nebo městské 
části. Výrobce má povinnost zřídit veřejné místo 
zpětného odběru v každé obci, která o to projeví 
zájem, pokud už daný výrobce ve vzdálenosti do 
10 km od ní již nezřídil místo zpětného odběru.

V současné době funguje v  České repub-
lice jeden kolektivní systém, a  to ELT Manage-
ment Company Czech Republic s.r.o. (ELTMA). 
Na webových stránkách MŽP naleznete  seznam 
výrobců  včetně informace, zda plní své povin-
nosti v  individuálním (ve sloupci „Provozovatel 
KS“ je u  takového výrobce prázdné pole) nebo 
kolektivním systému.

V případě, že budete chtít využít některé 
z  uvedených míst zpětného odběru a  budete 
odmítnuti nebo se setkáte s problémy při prove-
dení zpětného odběru ze strany provozovatele 
místa, zašlete, prosím, podnět na ředitelství České 
inspekce životního prostředí. V  případě, že se 
jedná o  některé místo zpětného odběru zřízené 
kolektivním systémem ELTMA, je možné se obrátit 
přímo na tento kolektivní systém (info@eltma.cz).

Na odkazu https://www.eltma.cz/sberna-
-mista najdete odběrná místa odpadních pneu-
matik v našem okolí. V Dobřichovicích již existují 
místa zpětného odběru, město Dobřichovice 
tedy již nemůže požádat o zřízení místa zpětného 
odběru v recyklačním dvoře. Dovolujeme si tedy 
upozornit, že recyklační dvůr použité pneuma-
tiky nepřijímá. A  velmi důrazně žádáme občany 
Dobřichovic (ale i  okolních obcí), aby použité 
pneumatiky nenechávali před branou recyk-
lačního dvora, u jeho plotu, u nádob na tříděný 
odpad apod. (upozorňujeme, že jsou tyto pro-
story pod dohledem kamer). Město Dobřichovice 
totiž stojí likvidace pneumatik i  jejich převoz do 
určeného místa nemalé finanční prostředky, a ty 
se mohou v  budoucnu rovněž promítnout do 
výše poplatku občanů za svoz a likvidaci odpadů. 
Buďme tedy ohleduplní, k sobě i k druhým!

-tjmnk-

Průběh razantního ořezávání Svatojánské lípy / fotografie Pavla Tichého
Terakotová socha sv. Jana Nepomuckého byla při 
ořezávání Svatojánské lípy pečlivě ochráněna
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První svoz bioodpadu, 
termíny svozů nebezpečného 
a velkoobjemového odpadu 
pro rok 2023
První svoz bioodpadu je letos naplánován na 
čtvrtek 16. března 2023; předpokládáme, že 
stejně jako v loňském roce bude bioodpad svážen 
až do druhé poloviny prosince, konkrétně do 21. 
12. 2023; v exponovaném období (polovina října 
– konec listopadu) se pak pokusíme vyjednat se 
svozovou společností vyvážení bioodpadu každý 
týden.

Svozová služba jej bude vyvážet zájemcům 
z předchozích let, noví zájemci mohou kontaktovat 
podatelnu městského úřadu. Informace o případ-
ném označení nádob budou upřesněny začátkem 
března na webových stránkách města, facebooku 
a prostřednictvím služby SMS Infokanál.

Termíny svozu velkoobjemového a nebezpeč-
ného odpadu pro rok 2023 jsou následující:

 velkoobjemový odpad: 25. března., 10. června, 
2. září, 16. prosince

 nebezpečný odpad: 29. dubna, 16. září, 25. lis-
topadu
Rozvrh svozu u  VO a  NO bude stejný jako 

doposud: 

 9:00 – 10:00: u nádraží v ulici Tyršově
 10:00 – 11:00: před městským úřadem v ulici 

Vítově
 11:00 – 12:00: před budovou MŠ v  ulici Bře-

zové–Francouzská
 12:00 – 13:00: u recyklačního dvora na ulici 5. 

května
O pravidlech svozů VO a  NO a  o harmono-

gramu umístění kontejnerů budeme ještě infor-
movat před každým jednotlivým svozem formou 
sms info a na webových a facebookových strán-
kách města.

-tjmnk-

Svatojánská lípa je nemocná

Mnozí z vás zaznamenali drastické ořezání koruny 
nejcennějšího stromu v  našem městečku – Sva-
tojanské lípy na náměstí před zámkem. Tato lípa 
byla podle staré kroniky a  Hradcových Dějin 
Dobřichovic vysazena v  roce 1729, tedy v  roce, 
kdy byl Jan Nepomucký prohlášen za svatého. 
Za předpokladu, že byl tehdy vysazen malý asi 
tříletý stromek, bude naší lípě za tři roky rovných 
300 let. Původně byly u sochy sv. Jana vysazeny 
lípy čtyři, postupně ale odumíraly, až zbyla tato 
jediná, která byla si před 25 roky na popud Ing. 
Pavla Kyzlíka prohlášena chráněným stromem. To 
znamená, že ani vlastník takového stromu s ním 
nemůže nakládat bez souhlasu státního orgánu 
ochrany přírody.

Mnozí z  vás naši svatojánskou lípu sledují, 
sedávají v  jejím stínu a  všimli si, že v  kmeni se 
vytvořila velká a  hluboká dutina, což je obvyklý 
problém tak starých lip. Stav lípy se ale nelep-
šil a  tak byli pozváni odborníci dendrologové, 
kteří strom podrobili důkladnému průzkumu ve 
dnech 8. – 16. prosince 2022 a předložili podrob-
nou zprávu o stavu lípy. Zpráva obsahuje 25 stran 
textu, fotografií a grafů s výsledky zkoušek, a tato 
zpráva bohužel potvrdila velké obavy o její osud. 
Zprávu zpracovali Ing. Pavel Wagner a Ing. Marek 
Žďárský z firmy Arboret, což je znalecká kancelář 
v oboru ochrany přírody.

Cituji z  textu zprávy: Výška stromu 29 m, 
obvod kmene 1 m nad zemí je 5,08 m, náporová 
plocha koruny 240 m2. Asi nejdůležitější poznatek 
průzkumu je existence rozsáhlé otevřené centrální 
dutiny, táhnoucí se od báze kmene až ke koster-
ním větvím. Rozsah infekce bezprostředně ohro-
žuje existenci stromu, protože se na straně kmene 
nachází pouze tři svalce zdravého dřeva o  síle cca 
5 cm, což je málo na tak velký strom. Došlo zde 
k  odumření kambia vlivem zasažení infekcí dřevní 
houbou. Bylo zde nalezeno několik plodnic lesklo-
korky tmavé (Ganoderma adspersum) a  je zřejmé, 
že tato houba je hlavní příčinou vytvoření této velké 
dutiny. Je možno předpokládat, že strom se může 
zlomit ve své dolní části nebo nastane postupné 
vylamování kosterních větví. Protože se jedná 
o památnou dřevinu mohutného vzrůstu s bohatou 
historií, doporučuje zpráva co nejrychlejší provést 
sesazovací řez s cílem vytvořit cca 10 – 12 m vysoké 

torzo. Alternativou k  tomuto radikálnímu zásahu 
je pokácení stromu. Lípa má ale stále dobrou vita-
litu, stále tvoří sekundární výmladky. Zpráva před-
pokládá, že lípa doporučený zásah přežije a  může 
být i nadále živá. Zpráva rovněž doporučuje možné 
vybudování podpory kmene ve tvaru A. Zpráva 
předpokládá, že životnost stromu po provedení 
doporučených úprav může být 10 až 20 dalších let.

Myslím si, že stálo za to, pokusit se naši lípu 
léčit, provést doporučené úpravy její koruny, 
i když její vzhled jistě utrpí. Její krása, majestátní 
vzhled a symbolika pro naše město jsou asi pryč, 
ale tak jako se máme starat o  své staré rodiče, 
postarejme se i o naši Svatojanskou lípu.

V. Kratochvíl

Zemřela nezapomenutelná 
Miloslava Spilková

Černý prapor na dobřichovické škole sděluje 
smutnou zprávu – zemřela paní Miloslava Spil-
ková. Byla to žena, která se zapsala do naší paměti 
i  do našich srdcí, vzpomínají na ni kolegové 
i bývalí žáci:

Miluška Spilková byla příkladem toho, jak by 
měl vypadat správný pedagog, byla snad lepším 
učitelem než legendární Igor Hnízdo. Dobrý učitel 
se pozná tak, že na něj v dobrém vzpomínají žáci 
dlouho po absolvování školy. No a  na Milušku 
se stále ptají a vzpomínají žáci mnoha generací. 
Miluška nastoupila na naši školu v  roce 1991 
a skončila po dlouhých třiceti letech. Během této 
doby vykonávala ještě funkci zástupce ředitele, 
ve které odváděla i  skvělou práci s  učiteli, jako 
jejich nadřízená byla velmi oblíbená. Takových 
Milušek by naše školství potřebovalo víc. I když už 
není mezi námi, zůstane navždy v našich srdcích. 

Bohuslav Stejskal 

Byla naprosto geniální osoba s citem pro stu-
denty. Vždy věděla, jak správně motivovat, ale 
i  udržet žáky na uzdě. S milým úsměvem doká-

zala nejen naslouchat, ale i poslat žáka „do háje“! 
Její legendární hlášku z jídelny dodnes umí jeden 
z aktérů imitovat. Poté, co žáky v jídelně několi-
krát slušně upozornila, že nejsou v zoo a  podle 
toho by se měli chovat, pohár přetekl a přes celou 
jídelnu se ozval silně zvýšený hlas. Paní učitelka 
Spilková už bez dalšího vysvětlování s úsměvem 
na rtech pronesla: „Miláčku, VYPADNI!!!!“ Žák bez 
možnosti argumentace urychleně opustil prostor 
a rázem byl ve školní jídelně klid a pořádek. 

Legendární žena, která svou laskavostí a disci-
plínou nejen vyučovala, ale i vychovávala.

Martin Jambor 

Spravedlivá, důsledná. Všímavá, empatická 
k pocitům puberťáků. Míla uměla ocenit humor 
mezi učiteli i žáky a  ještě něco přidat a okořenit 
vzniklou situaci.  

Lenka Bělohlávková

Pro mě to byla skvělá kamarádka a  kolegyně, 
která nezkazila žádnou legraci a ničeho se nebála. 
Její smysl pro pořádek a zároveň hromada pocho-
pení pro každého, to je něco, na co si pamatuju. 

ZPRÁVY ZE ŠKOLY

Domácí zpravodajství

Paní učitelka Spilková
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Že před ní pořád měli respekt i kluci puberťáci, to 
je taky co říct. A že na ni vzpomínají s úsměvem.

Renáta Bartoníčková 

Míla pro mě byla taková druhá máma. Dodnes se 
řídím její radou: Když s tebou chtějí děti mluvit, 
všeho nech a poslouchej, to je to nejdůležitější, co 
pro ně můžeš udělat. Míla byla spravedlivá, přísná, 
ale zároveň laskavá. Byla s ní legrace. Ptala jsem 
se, jestli si vedle ní můžu kleknout (něco jsem 
hledala), odpověď byla: No, když se pak zvedneš, 
tak můžeš. Chodila jsem za ní s vnoučaty, chtěla 
jsem, aby ji taky poznaly. Vždy měla radost a vzpo-
mínala na veselé historky s mými dětmi. 

Marcela Oujiřová 

Kolegové přidávají další historky:
Na jedné z  prvních Dobřichovických mílí pend-
lovala mezi startem u školy a otočkou u lávky na 
kole. Ten den musela najet 100 km. 

Odlétala za dcerou Janou do USA. Na cestu od 
nás dostala kufřík první pomoci a na krk cedulku: 
AJEM MÍLA. A opravdu si ji na ten krk dala! 

  Jako důchodkyně už učila jen odpoledne. 
Když krátce po poledni přicházela do sborovny, 
zdravila nás: Dobrý večer!  Při odchodu nám často 
přála hezký víkend, veselé Vánoce i Velikonoce.

Elektrikář z ČEZu nám šel minulý rok v dubnu 
vyměnit elektroměr a vzpomínal na Milušku, jak 
ho “trénovala” při rýsování. Hned jsme jí zavolali, 
udělalo jí to radost. 

Milušky jsme si vážili všichni. Byla přísná 
i  laskavá, velmi pracovitá, nesnášela lajdáctví. 

Pro každého měla pochopení a taky úsměv. Byla 
to osobnost, na kterou se nedá zapomenout 
a budeme na ni s láskou vzpomínat.

Jana Klimtová

ZŠ Dobřichovice patří mezi 
10 % nejúspěšnějších škol 
v ČR
V aktuálním školním roce jsme se jako škola opět 
zapojili do Národního testování SCIO, které absol-
vovalo 62 žáků z 9. ročníku. Výsledky našich žáků 
se v  oblasti matematiky i  českého jazyka řadí 
mezi 10 % nejúspěšnějších škol. V českém jazyce 
se dětem nejvíce dařilo v části mluvnice, nadprů-
měrně úspěšní byly i při řešení úloh vyžadujících 
orientaci v textu, jeho interpretaci a získání infor-
mací. V  matematice se žákům dařilo v  úlohách 
zaměřených na geometrii, práci s  daty a  jejich 
závislostí. Největší úspěch zaznamenal Martin 
Kudrna z 9.C, který měl nejlepší výsledek z testu 
z matematiky mezi všemi žáky devátých ročníků 
a  kvart ve Středočeském kraji. Součástí národ-
ního testování je i test z anglického jazyka. Polo-
vina zúčastněných dosahuje úrovně B1 mírně 
pokročilý, která se rovná maturitní zkoušce, nebo 
B2 středně pokročilý. Albert Bajer a  Elizabeth 
Fechterová dosáhli úrovně C1, pokročilí. Pomocí 
porovnání výsledků z  testu obecných studijních 
předpokladů a výsledků z  matematiky nebo 
českého jazyka je vyhodnoceno využití studij-
ního potenciálu žáků.

V  obou předmětech jsou výsledky žáků na 
vyšší úrovni, než odpovídá jejich studijním před-
pokladům.

Výsledky testů nás velmi těší, naši učitelé 
si zaslouží velký dík za to, jakým způsobem se 
jim daří děti rozvíjet. V  nacházejícím období se 
budeme zaměřovat na prohloubení čtenářské 
a mediální gramotnosti.

Lucie Jovanovičová

Volba prezidenta republiky

Ve dvou kolech proběhla třetí přímá volba pre-
zidenta republiky. Ty první dvě volby v  letech 
2013 a  2018 vyhrál Miloš Zeman, který strávil 
v  této funkci 10 let a  protože již nemohl podle 
ústavy potřetí kandidovat, volili jsme prezidenta 
nového.

Česká společnost je již delší dobu rozdělena 
na Babišovce a Antibabišovce. Nebojím se to tak 
napsat. Je to dáno většinou vzdělaností voličů, 
jejich životní úrovní a také regionem naší repub-
liky, kde volič bydlí. Větší města a  jejich okolí 
jsou většinou ANTI, Ostravsko, Ústecko a Karlo-
varsko volí většinou Babiše. Mnozí komentátoři 
to spojují s regiony tzv. Sudet, tj. oblastí, odkud 
byly po 2. světové válce odsunuti/vyhnáni 
německy mluvící obyvatelé, kteří ve 30. letech 
většinově sedli na lep rétorice a  představám 
nacismu Adolfa Hitlera. Noví dosídlenci prý stále 
nejsou dost „zabydlení“ a  stabilizovaní, i  když 
zde žije a volí již 3. generace. Ale není to pravda 
všude. Např. jen polovina Ostravska leží v býva-
lých Sudetech.

Důležitý je ale výsledek volby. S  velkým 
náskokem zvítězil občanský kandidát a  bývalý 
voják Petr Pavel. Konkrétní výsledky volby nalez-
nete v  tabulce, kde rovněž uvádím výsledky za 
celý okres Praha západ, za celý Středočeský kraj 
a  za celou Českou republiku. Z  uvedených čísel 

jasně vyplývá, že podpora Petra Pavla v  Dobři-
chovicích byla silně nadprůměrná a  dosáhla ve 
2. kole skoro 83%. Odpovídá to dlouhodobým 
politickým názorům většiny našich občanů 
a občanek, kteří nenaběhli na populismus a sliby 
nejen Andreje Babiše, ale i  jeho zaměstnanců. 
Chtěl bych voličům Petra Pavla poděkovat a jsem 
hrdý na to, že mohu žít v městě, kde takto většina 
lidí uvažuje a jedná.

Nejsem politolog, ale domnívám se, že o lepší 
výsledek se připravil Andrej Babiš sám, a  to 
svojí demagogií, svoji drsnou a  populistickou 
kampaní. Strašil lidi, že bez něj nastane další tota-
lita, že jejich syny pošle jeho protikandidát do 
války, nenabídl žádný svůj prezidentský volební 
program, hrál si na ublíženého, sebestředného já 
já já, jeho vystoupení před studenty ve škole jej 
odhalilo co je to za člověka.

Jak to dopadlo v okolních obcích a městech? 
Obecně řečeno – podobně jako u  nás s  tím, že 
čím dále od Prahy určité sídlo leží, tím větší zisk 
tam měl Andrej Babiš. Konkrétně: V  Černolicích 
zaznamenal Petr Pavel 84,68%, v  Černošicích 
82,16%, v Karlíku 79,65%, ve Všenorech 76,08%, 
v Letech 92,99%, v Řevnicích 77,75%, v Mořince 
76,14%, v  Zadní Třebani 76,63% atd. V  Průho-
nicích, kde pan Babiš s  rodinou žije, získal jen 
28,41% hlasů. Rovněž volební účast ve všech 
obcích Dolního Poberounčí byla vysoce nadprů-
měrná.

V. Kratochvíl

Sokolský karneval

Po dvou letech se opět v  Sokole Dobřichovice 
konal v  sobotu 28. ledna 2023 dětský karneval. 
Zájem o karneval byl nečekaně velký. Odpoledne 
si přišlo užít okolo 130 dětí se svými rodiči či pra-
rodiči.

Čekal na ně bohatý program plný soutěží 
a  tancování, který připravily cvičitelky sportovní 
všestrannosti. Novinkou byla výtvarná dílnička, 
kde si každý mohl vyrobit loutky své oblíbené 
pohádkové postavičky. Děti soutěžily samy, ale 
i  spolu se svými rodiči a  kamarády. Nechyběla 
oblíbená tombola, kde letos na každého přícho-
zího čekalo malé či větší překvapení. Výborné 
domácí občerstvení připravila paní Jana Chadi-
mová. Ozvučení akce zajistil pan Jiří Novák. Děku-
jeme všem cvičitelkám a rodinným příslušníkům 
za pomoc při přípravě a realizaci akce. Odměnou 
pro všechny byly spokojené děti.

in

U Věže vznikl hudební klub 
s geniem loci

Když se dají lidé s  dobrými úmysly a  zkuše-
nostmi dohromady, mohou vzniknout krásné 
projekty a příjemné místo pro setkávání. A  tak 
tomu již delší dobu je i  v  prostoru pivnice 

Zajímavosti

Martin Kudrna s oceněním za nejlepší výsledek ve 
Středočeském kraji v matematice 9.tříd
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U  Věže. Velkou přidanou hodnotu vnesl 
do zadního sklepního prostoru s  klenutým 
stropem během zimy dobřichovický osvětlovač 
a technik Petr Calda. Nainstaloval zde úžasnou 
osvětlovací techniku v nemalém rozsahu a Kul-
turní centrum Dobřichovice nebo divadelníci 
zde mohou tak ve větším komfortu pořádat 
kvalitní koncerty a  divadelní představení. Od 
ledna zde vystoupili Bizarre Band, Duo Jefis, 
Jazz Elements s Poctou Zuzaně Navarové a další 
koncerty se chystají. Kulturní akce jsou uve-
řejněny s  předstihem na www.dobrichovice.cz 
pod kulturními akcemi a  veškeré kulturní dění 
na aktuální měsíc je vždy vyvěšeno v  Infocen-
tru, ve vitrínce u  COOPU a  na parkovišti u  vla-
kového nádraží. Pro uživatele sociálních sítí 
jsou akce také zveřejňovány ve facebookových 
skupinách U Berounky, Podporujeme se, či kul-
turní akce u Berounky. Na jaro a léto připravují 
další hudební produkci i samotní provozovatelé 
Helenka s  Jirkou. Koncerty vážné hudby stále 
probíhají v prvním patře na zámku či v sále Dr. 
Fürsta a  besedy nově i  ve středisku volného 
času DODO. Ráda bych zmínila například obno-
vený cyklus přednášek Aleny Šarounové nebo 
besedy z oblasti turismu.

as

Feldenkraisova metoda 
pro dospělé i pro děti

Znáte Feldenkraisovu metodu? Je to přístup 
k učení se a zlepšování pohybu a funkce našeho 
těla. Cílem Feldenkraisovy metody je uvědomění 
si vlastního těla a pohybů, které provádíme, aby se 
zlepšila funkce těla a zmírnily bolesti způsobené 
jeho špatným držením či nevhodnými pohyby.

Feldenkraisova metoda je vhodná pro děti 
i dospělé. Cvičí se většinou vleže na zemi a lektorka 
vás provází slovními pokyny. Důraz je kladen na 
kvalitu vykonávaného pohybu, nikoliv na výkon. 
Cvičení je tak vhodné v podstatě pro každého.

Feldenkraisova metoda vám pomůže ke 
zlepšení pohybových schopností, snížení bolesti 
a napětí, zlepšení koncentrace a soustředění a ke 
zlepšení celkového zdraví a pohody.

Chcete si cvičení vyzkoušet pod vedením 
zkušené lektorky Lenky Boťchové? Dospělým 
nabízíme dvouhodinové lekce či celodenní 
workshop, který je vždy cílen na konkrétní část 
těla. Nejbližší workshop se koná 26. března, jeho 
tématem jsou oči a obličej.

Pro děti máme hodinové lekce, při kterých 
mohou objevit ještě neobjevené pohybové 

schopnosti: radost z  pohybu, tvořivost, zvěda-
vost, spontánnost, vnímavost, sebeuvědomění.

Všechny vypsané termíny i s možností přihlá-
šení naleznete na našich webových stránkách 
v  sekci Semináře, Pro laiky (https://www.ckp-
-dobrichovice.cz/seminare/rubrika/pro-laiky/)

Mgr. Kateřina Šestáková, CKP Dobřichovice
www.ckp-dobrichovice.cz

Beseda s Clarou Lewitovou 
O síle bude ve čtvrtek 
2. března od 18:00 na zámku
Nadační fond Karla Lewita pořádá další setkání 
s  Clarou Lewitovou, tentokrát se těšíme na 
hovory „O Síle“. Clara při pravidelných bese-
dách v Dobřichovicích přednáší vždy na „běžná“ 
životní témata, taková setkání navštěvují jak laici, 
tak studenti fyzioterapie, ale i zkušení odborníci. 
Všichni jsou vítáni.

Tatínek Clary, pan profesor Lewit, byl znám 
svými citáty a jedním takovým je věta“ Síla je od 
toho, aby se nepoužívala.“ Platí to v oboru fyziote-
rapie, ale umíme si představit i životní momenty, 
které výrok vystihuje. Přijďte pobesedovat, nebo 
jen poslechnout, jak se v životě nepředřít.

Volba prezidenta republiky v Dobřichovicích 2023
1. kolo
Kandidát Volební okrsek

Číslo 1 Číslo 2 Číslo3 DOBŘICHOVICE P. západ Stč. kraj celá ČR
hlasů % hlasů % hlasů % hlasů % % % %

Pavel FISCHER 61 9,98 82 9,55 56 9,02 199 9,52 7,39 6,14 6,75
Jaroslav BAŠTA 14 2,29 31 3,61 14 2,25 59 2,82 2,94 3,60 4,45
Petr PAVEL 341 55,81 460 53,55 357 57,49 1158 55,38 51,01 40,59 35,40
Tomáš ZIMA 2 0,33 6 0,70 3 0,48 11 0,53 0,53 0,60 0,55
Dabuše NERUDOVÁ 81 13,26 136 15,83 94 15,14 311 14,87 14,13 13,83 13,92
Andrej BABIŠ 95 15,55 126 14,67 96 15,46 317 15,16 20,33 31,25 34,99
Karel DIVIŠ 3 0,49 9 1,05 5 0,81 17 0,81 1,25 1,38 1,35
Marek HILŠER 14 2,29 9 1,05 17 2,74 40 1,91 2,39 2,58 2,56
CELKEM PLATNÝCH HLASŮ 611 859 621 2091
Procento účasti 76,73 77,02 82,38 78,49

2. kolo
Petr PAVEL 533 83,28 727 83,00 550 82,45 1810 82,91 75,93 63,33 58,32
Andrej BABIŠ 107 16,71 149 17,00 117 17,54 373 17,08 24,06 36,66 41,67
CELKEM PLATNÝCH HLASŮ 640 876 667 2183
Procento účasti 81,02 78,60 82,66 80,52 77,34 72,78 70,75

Pocta Zuzaně Navarové v podání Jazz Elements U Věže 9. února Duo Jefis U Věže zahráli v lednu moravské, slovenské, irské i balkánské písně
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Přihlašování: SMS na 776277047 nebo https://
forms.gle/iGaxXfBbH1Yai1YY6

Za Nadační fond Karla Lewita srdečně zve
Hanka Šmejkalová a Petra Nováková

Angličtina pro děti 
i dospělé v Dobřichovickém 
domku
Od začátku února probíhá 2. semestr kurzů 
a  kroužků angličtiny v  Dobřichovickém domku. 
Rádi přivítáme nové zájemce všech věkových 
kategorií.

Rozvrh kurzů pro dospělé: středa 9:00 – 10:15 
středně pokročilí; pátek 10:30 – 11:45 mírně 
pokročilí II (římská číslice u  kurzů označuje při-
bližný stupeň pokročilosti, čas lze po domluvě 
mírně přizpůsobit).

Výuka probíhá v  malých skupinkách. Zamě-
řujeme se na praktická i aktuální témata, cílem je 
především „rozmluvit se“, porozumět slyšenému 
a  občerstvit gramatiku. Učební texty s  poslechy 
jsou doplňovány aktuálními internetovými mate-
riály v angličtině. Cena za lekci je aktuálně 165,- 
Kč za 75 min. (při počtu 4 a více studentů)–může 
se změnit.

Vždy můžete počítat s  ukázkovou lekcí 
zdarma. V případě potřeby se učíme on-line.

AJ hrou a  písničkou pro děti: zač. 2. sem.7. 
února v  úterý 13:15–14:15 začátečníci–cca 1.- 
2.třída; úterý 14:50 – 15:50 mírně pokročilí–cca 
3.–4. třída

Za pomoci interaktivních cvičení, písniček, 
básniček, herních aktivit, sledování videí a  čtení 
se děti seznámí se základní slovní zásobou a jed-
noduchými větami, čímž snadněji a  přirozeně 
objeví nový jazyk. V  případě potřeby výuka 
probíhá přes internet.

Cena za pololetí je 2200 Kč při 4 a více dětech. 
Převádění dětí ze školní družiny do DoDo a zpět 
zajištěno. Více informací na: https://www.dobri-

chovickydomek.cz/jazyk/aj-pro-dospele/; https://
www.dobrichovickydomek.cz/jazyk/hratky-s-aj/ 
nebo kontakt na lektorku (Zora–776 028 441)

Těšíme se na Vás!
zs

Ženy, které tančí s vlky

Osm středečních večerů v období od 8. března do 
7. června 2023 ve Fürstově sále

Milé ženy, srdečně vás zvu na seberozvojový 
taneční kurz inspirovaný knihou „Ženy, které 
běhaly s  vlky“. Setkáme se se dvěma příběhy. 
Červené boty nás poučí o pastech, jež se potře-
bujeme naučit rozlišovat. Tulení kůže, duševní 
kůže nám ukáže, jak nalézt cestu do duševního 
domova a obnovovat se, abychom mohly vyjít do 
vnějšího světa celistvé. Čeká vás čas jen pro sebe 
plný tance, uvolnění, práce s  tělem, pohybem, 
dechem, hlasem, hudbou i tichem. A náruč žen-
ského společenství. Kurz je otevřen všem ženám 
bez ohledu na věk, postavu či pohybové mož-
nosti. Pro účast nepotřebujete umět tančit ani 

mít zkušenost s  osobním rozvojem. Chcete-li 
udělat radost nějaké blízké ženě, ráda vám zašlu 
dárkový poukaz. Citlivou průvodkyní vám bude 
Helena Bezděková, psycholožka a  terapeutka, 
jejíž vášní je tanec a  moudrost duše i  těla. Více 
info: 604  965  493, helenabezdekova@gmail.com, 
www.helenabezdekova.cz/tanecni-kurzy/.

hb

Příměstské tábory 
v Dobřichovickém domku

Letní prázdniny se už pomalu blíží, proto pro jsme 
pro vaše děti opět připravili pestrou nabídku pří-
městských táborů. Můžete si vybírat mezi kreativ-
ními, sportovními, turistickými nebo plaveckými 
aktivitami v červenci i v srpnu. Některé z táborů 
jsou letos spolufinancovány z  EU, jejich cena je 
díky tomu nižší. Podrobnou nabídku najdete 
na www.dobrichovickydomek.cz. Přihlašovat se 
můžete elektronicky.

ls

Clara Lewitová z Nadačního fondu Karla Lewita
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Zprávy z volejbalu

Jako obvykle si připomeneme poslední výsledky 
našich družstev a seznámíme se s termíny jejich 
nejbližších utkání.
Muži A, 1. liga
Začátkem ledna hráli naši v  Hradci Králové, kde 
prohráli 0:3; hned následující den si však náladu 
zlepšili výhrou 3:0 na hřišti MFF Praha. Koncem 
ledna porazili doma dosud vedoucí Bučovice 
3:2 a hned druhý den zvítězili nad Ostravou 3:1. 
Závěrečné zápasy soutěže sehrají 10. a 11. února 
ve V. Meziříčí a  v Brně. V  tabulce jsou zatím na 
druhém místě za vedoucími Bučovicemi a  se 
stejným počtem bodů jako třetí Ostrava.
Ženy A, 1. liga
Jak známo, postoupily naše ženy do finálové 
skupiny, kde už sehrály osm zápasů: v Rudolfově 

vyhrály 3:0 a  3:0, doma s  Jabloncem hrály 3:0 
a 0:3, ve Střešovicích zvítězily 3:0 a 3:1; v dalším 
kole doma s Rudolfovem vyhrály 3:1 a 3:0. Sehrají 
ještě dvě dvojutkání, a to v Jablonci 17. a 18. února 
a doma se Střešovicemi 24. a 25. února. V tabulce 
jsou zatím na prvním místě před druhým Jablon-
cem, který má o čtyři body méně. Doufáme, že si 
současné první místo – a tím i celkové prvoligové 
vítězství–udrží!
Muži B, KP 1. třídy
V lednu sehráli dva dvojzápasy: doma hráli 
se Zručí 3:1 a  1:3, v  Mělníku zvítězili 3:0 a  3:0. 
Doma budou hrát 11. února s Nymburkem, 18. 2. 
v Dobříši a 25. 2. doma s Vlašimí. V tabulce jsou 
na čtvrtém místě za vedoucími Roztoky, druhým 
Benešovem a třetími Tuchlovicemi.

Na závěr ještě uveďme, že naše ženské Béčko 
a mužské Céčko začínají jarní část svých soutěží 
22. dubna.

HgS

Úspěch TJ Sokola 
Dobřichovice na přeboru 
v plavání a ohlášení 
tenisových kempů 2023
V  sobotu 21. ledna se v  Hořovicích uskutečnil 
přebor Župy Jungmannovy v plavání. S nadějemi 
jsme vyslali Nikolu Krčovou, aby tam poměřila 
síly s  ostatními reprezentujícími  děvčaty. Věděli 
jsme, že je Niky dobrá plavkyně, ale rozhodně 
jsme nečekali, že všechny rozplavby ovládne tak 
výrazným rozdílem. Nikole tímto gratulujeme 
k celkovému 1. místu, vřele jí děkujeme za repre-
zentaci našeho Sokola a věříme, že o ní neslyšíme 
naposledy.

O letních prázdninách se v Dobřichovicích na 
Brunšově již tradičně uskuteční tenisový kemp 
pro děti pod záštitou tenisové školy MS GEM, 
vedené Jiřím Machkem a  Janem Schröfflem. 
Kemp je určený pro děti jak všech věkových 
kategorií, tak i  všech dovednostních úrovní. Na 
kempu se děti zdokonalují nejen ve hře tenisu, 
ale také ve všeobecných pohybových doved-
nostech. V  programu tedy nechybí hry, soutěže 
a  bezpočet jiných aktivit. Celým kempem pak 

Sport

Tenisové soustředění 2022



10

2/2023

mimo čtyř kvalifikovaných trenérů provádí mladé 
tenisty celotáborová hra. Týden bývá členěný 
na dva tréninkové, jeden výletní a  nakonec dva 
turnajové dny, kdy se proti sobě v několika věko-
vých kategoriích utkají všichni účastníci kempu. 
Rozsáhlé zázemí zahrnuje mimo jiné 4 tenisové 
kurty, tenisovou zeď a  klubovnu s  možností 
stravování. I  tento rok se uskuteční 2 turnusy, 
červencový  10. -14. určený spíše výkonnějším 
hráčům a srpnový 14.–18. nakloněný spíše hobby 
hráčům. Těšíme se na Vaší účast! 

Václav Kořán

Úspěchy atletické mládeže 
na krajském mistrovství

Nominace na mistrovství ČR a  pozvánka na 
reprezentační soustředění do zahraničí!  Halová 
atletická sezóna je v  plném proudu. Z  halo-
vého mistrovství kraje od 11 do 15 let vezeme 4 
medaile, skvělé výkony a osobní rekordy!

Podívejte se na umístění v TOP 10: 
1. místo – Adéla Houdková, 1500m, 5:30,01 
1. místo–Jakub Pietrula, 1500 m, 4:41.72 
3. místo–Hana Ambrožová, skok o tyči, 240 cm 
3. místo–Emily Hanley, 1500 m, 5:08.17 
4. místo–Lukáš Babáček, skok o tyči, 200 cm 
5. místo–Hana Ambrožová, 800m, 2:37.42 
9. místo–štafeta 4x 200 m (Jelínková, Forejtová, 
Hanley, Ambrožová), 1:56.42 
Další skvělou zprávou je pozvánka na reprezen-
tační tréninkový kemp.

Atletka a reprezentantka ASK Dipoli Černošice 
Dobřichovice Klára Zbožínková a  trenér Tomáš 
Vodička dostali pozvánku na tréninkový kemp 
dospělé reprezentace na Tenerife.

Bude to skvělá příprava na náročnou atletickou 
sezónu. Zároveň se nám podařilo vyjednat možnost 
vzít s  sebou i  další atlety od nás z  klubu. Na konci 
dubna se tak 8 atletů společně s trenéry podívá na 
profesionální tréninkový kemp do zahraničí. Pro-
běhlo také první mistrovství ČR. Vícebojaři se utkali 
v Pražské atletické hale na Stromovce. K vidění byl 
nový český rekord v sedmiboji dorostenců. 

Kristián Behenský se stal 10. nejlepším více-
bojařem v ČR do 18 let. 11.-12.2. se na mistrovství 

ČR Kristián představil v halovém sedmiboji.  60m 
7,44s, dálka 560cm, koule 13,19m, výška 183cm, 
překážky 8,62s, tyč 320cm, 1000m 3:00,45. Celkem 
4464 bodů a 10. místo v ČR. Jeho silnou stránkou 
jsou především hody a vrhy. Ve venkovním deseti-
boji se tak můžeme těšit na skvělé výkony v disku 
a oštěpu. Tuto sezónu se Kristián bude zaměřovat 
především na techniku skoku dalekého, skoku 
o  tyči a  hodu oštěpem. Pavel Hanč se umístil 
v sedmiboji na skvělém 8. místě v kategorii do 16 
let. Jeho výkony: 60m 7,98s, dálka 525cm, koule 
12,02m, výška 159cm, překážky 9,07s, tyč 250cm, 
1000m 3:14,46. Celkem 3566 bodů a 8. místo v ČR. 
Tento rok Pavel absolvoval první dva víceboje 
kariéry a byla z toho velká paráda v podobě účasti 
na MČR a hned osmého místa!

A co nás teď čeká?  14 atletů se vydá během 
února a  března do Ostravy na mistrovství ČR 
v  atletice. Na konci března nás poté čeká první 
soustředění na Šumavě a  v  dubnu už začneme 
závodit venku.

hš

Atletický klub DIPOLI 
Černošice Dobřichovice jde 
do II. ligy!
V sezóně 2023 bude místní atletický klub závodit 
ve II. lize. Pro atlety to je skvělá zpráva, protože se 
budou moci účastnit kvalitních závodů. V  přede-
šlém roce se dospělým podařilo zvítězit v krajském 
přeboru. Medailovou příčku si zajistili také na baráži 
o postup do II. ligy, a tak už nic nebránilo postupu. 

V tomto roce bude klub soutěžit také v  mlá-
dežnických družstvech. Pro tuto sezónu ASK 
Dipoli Černošice Dobřichovice přihlásilo na ofici-
ální krajské a národní soutěže celkem 17 družstev 
od dětí až po dospělé: - 3 družstva přípravek (U12) 
- 4 družstva mladšího žactva (U14) (2 družstva 
kluků a  2 družstva holek), - 2 družstva staršího 
žactva (U16), - dorostenci a  dorostenky (U18), 
- junioři a  juniorky (U20), - 4 týmy dospělých 
(Áčkové týmy mužů a  žen v  II. lize a „Béčkové“ 
týmy v krajském přeboru)

„Bude to náročná sezóna. V  tomto roce nás 
čeká od května do září celkem 24 závodů druž-

stev a  dalších 36 závodů individuálních. Bude 
to složité s  ohledem na sportovní přípravu 
sportovců, udržení zdraví u  všech atletů a  také 
na finanční zajištění všech výprav a  družstev.  
Celé to začne tréninkovým kempem v  dubnu na 
Šumavě. 10 denní soustředění bude zaměřené 
především na obecnou kondici. Na konci dubna 
poté část atletů odletí na Tenerife s  výběrem 
reprezentace ČR. A  poslední víkend v  dubnu 
a  celý květen už nám začnou první závody.  
Tým je skvěle naladěný, máme fajn kolektiv a věřím, 
že to bude parádní sezóna. Všem atletům držím 
palce v  přípravě a  plně je podporuji!“ T. Vodička, 
vedoucí trenér ASK Dipoli Černošice Dobřichovice.
Termíny závodů II. ligy 2023 
1. kolo 13. 5.–Bílina, 2. kolo 27. 5.–Liberec, 3. kolo 
24. 6.–Rumburk, 4. kolo 19. 8.–Turnov.

hš

Prázdniny v Jojo Gymu 
nabídnou dvě novinky

Čekají vás prázdniny a  rádi byste je okořenili 
něčím jiným, než jen pobytem u  babičky, nebo 
na chatě? Vyzkoušejte letní příměstské tábory 
v  Jojo Gymu. Slibujeme radost z  pohybu a  her, 
nové kamarády a  partu trenérů, kteří jsou pro 
každou legraci. Kromě již tradičních příměst-
ských sportovních táborů a  táboru s  beachvo-
lejbalem letos prvně pořádáme příměstský mini 
tábor pro předškolní děti 4–6 let. „Tyto děti velmi 
rády navštěvují Jojo Gym během školního roku. 
Chodí k  nám na kurzy jojo přípravky a  hravého 
cvičení, či lezení, ale také si hrát do hradu, nebo 
na dětské hřiště. Těmto aktivitám se budou 
věnovat i  na příměstském táboře. Doplníme je 
i  tvořivými dílničkami, procházkami a  pobytem 
v  bazénu,“ říká Lenka Graaf, programová mana-
žerka Jojo Gymu. Příměstský mini a  sportovní 
tábor nabízíme ve dvou termínech a to od 10. – 
14.7., nebo od 17. – 21.7. Příměstský tábor s bea-
chvolejbalem pořádáme od 31.7.–4.8. Druhou 
novinkou pro zdatnější děti jsou příměstské 
lezecké tábory. Ty kromě lezení na umělé stěně 
a  boulderu v  Jojo Gymu nabídnout i  pohyb 
a pobyt v přírodě. „První termín je pro malé, ale 

Atleti ASK Dipoli Indoor Kids Meeting

Kultura u nás i v okolí
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fyzicky zdatné lezce od 5 do 7 let. Dopoledne 
si procvičí lezení na umělé stěně a  boulderu 
v  Jojo Gymu. Odpoledne se pak vydají pro-
cházkou do přírody, kde budou dále trénovat 
lezecké dovednosti nejen na dětských hřištích 
v  okolí. Ve druhém termínu budou starší děti 8 
– 14 let vyrážet na celodenní pobyt ve skalách, 
ale vyzkouší si i  lezení na venkovních umělých 
stěnách,“ nastiňuje program Lenka Graaf.

Příměstské lezecké tábory jsou od 7. – 11. 8. a 14. 
– 18. 8. Na všechny letní aktivity se můžete přihlá-
sit online odkudkoliv přes rezervační systém. Více 
informací najdete na www.jojogym.cz. A když vše 
stihnete do konce března, zaplatíte loňskou cenu.

lg

Dobřichovičtí lyžařští 
orientační běžci znovu 
v akci
Minulý rok byl pro náš oddíl historický, co se 
medailí, ale i počtu společných akcí a členů týče. 
O  to větší byla pak chuť a  vůle se připravit i  na 
sezonu 2023, a předvést se v plné síle. Za tímto 
účelem jsme v  listopadu absolvovali vysokohor-
ské zimní soustředění v  Livignu a  vše směřovali 
k  lednovému začátku sezony. Ten se avšak kvůli 
absenci sněhu nekonal, a  tak první závodní 
víkend zaklepal na dveře až v únoru.

Sezona začala pěkně zostra, hned první závod 
byl totiž klubový vrchol sezony, MČR štafet, které 
bylo následováno závody Českého poháru ve 
sprintu a  na klasické trati. Pro Dobřichovické se 
speciální příchutí, protože jsme se po čtyřech 
letech vraceli do Vítkovic v  Krkonoších, do tratí, 
kde jsme kdysi vyjeli naší první medaili. Bohužel 
jsme přijeli značně oslabeni, celá ženská část týmu 
se nemohla zúčastnit. Aby toho nebylo málo, tak 
jsme těsně před závodem přišli i o našeho histo-
ricky nejúspěšnějšího závodníka Ondru Hlaváče, 
který měl úraz kolena. I tak jsme chtěli bojovat.

Do štafet jsme postavili tři týmy (dosavadním 
maximem byl jeden), což jen ilustruje aktuální 
nadšení sportovců v  našem oddíle, Áčko jelo 
v  sestavě Tomáš Rusý, Lukáš Kettner a  Kryštof 
Průša. Tomášovi první úsek vůbec nevyšel, 
několik chyb v  orientaci a  ne úplně dobře 
zvládnutá technika jízdy v „čárkách“ – skůtrem 
projetých stopách znamenající několik pádů, 
způsobila ztrátu 4.5 minuty na čelo a 6té místo, 
Lukáš pak jel stabilně a ztrátu stáhnul, hlavně ale 
přiblížil náš tým na dostřel medailím a předával 
na 5tém místě 6 min za zlatem, ale jen 20s za 
bronzem.

Kryštof, mladý a  talentovaný závodník, který 
k  nám před sezónou přestoupil z  USK Praha, 
předvedl famózní výkon, když společně s českým 
reprezentantem Jakubem Škodou z  Liberce 
projeli celý závod neuvěřitelně rychle a  předjeli 

dokonce i  na předávce druhou štafetu právě 
USK Praha. Ve finiši si to pak rozdali o stříbro, tam 
Kryštof tahal za kratší konec a Jakubovi nestačil, 
ale i  tak, za to co předvedl na trati, si zaslouží 
obrovský respekt a byla z toho bronzová medaile 
pro KOB Dobřichovice. První skončil tým Plzně 
s náskokem 4 minut.

Odpoledne bylo ve znamení Českého poháru 
ve sprintu, na trochu delších tratích se našim 
borcům dařilo a hned dva z nich se postavili na 
stupně vítězů. Na druhém místě, v těsném závěsu 
za Jakubem Škodou, skončil Kryštof, třetí místo 
pak obsadil Tomáš. Výborný výkon předvedl 
i Ondra Starý, který v elitě dojel šestý.

Závodní víkend završil v neděli Český pohár na 
klasické trati, opět v prostorách luk okolo sjezdovek 
Aldrov. Tam se znovu ve skvělé formě ukázal Kryštof, 
který to od začátku nakopnul a udržel velmi vysoké 
tempo po celou trať a  suverénně, s  náskokem tří 
minut, vyhrál. Tomáš skončil po drobných chyb-
kách šestý, Ondra osmý a  Lukáš desátý. Ostatní 
kluci také houževnatě bojovali a  svými výkony 
drželi vlajku Dobřichovic hodně vidět.

Byl to povedený víkend Dobřichovických 
lyžařských orientačních běžců. Snad dá počasí 
svou zelenou, respektive bílou „LOBařské“ sezoně 
i  v následujících týdnech a  my budeme moci 
ukázat svoji sílu i  v dalších závodech, které jsou 
na únor, potažmo březen, plánovány.

TR

Rock’n’Roll, boogie a blues 
U Věže

23. března vystoupí U  Věže strhující kapela ST. 
JOHNNY hrající  Rock’n’Roll, boogie a blues. Jan 
Stehlík (nar. 1975, Plzeň) založil kapelu v  roce 
2005, inspirován svými cestami po USA. Jeho 
syrový pěvecký projev, texty ze života a  ener-
gická rytmika (Zdeněk „Wimpy“ Tichota–basa, 
Kamil Němec–bicí) tvoří vysoce chytlavou směs. 

St. JOHNNY vystoupil v roli předskokana blueso-
vých legend Charlieho Mussellwhitea, Lurrieho 
Bella, Paula Lamba, Any Popovic a  dalších. 
V  repertoáru převažuje vlastní tvorba. Kapela 
vystupuje doma i  v zahraničí a  v roce 2017 
vydala CD Rollin‘& Ridin‘. Zveme tedy všechny 
fanoušky tohoto žánru do pivnice U  Věže, kde 
pro tento večer vytvoříme také taneční parket. 
Vstupenky zakoupíte na místě nebo v Infocentru 
či knihovně.

AS

Besedy v Dobřichovickém 
domku

Srdečně vás zveme na besedy, které jsou díky 
spolufinancování z  EU pro účastníky zdarma. 
Besedy chceme pořádat v průběhu celého roku, 
pokud byste měli tip na zajímavého hosta nebo 
byste chtěli sami seznámit sousedy s  tématem, 
které je vaší prací nebo koníčkem, ozvěte se nám 
(e-mail stupavska@svcdodo.cz). 

Tréninkový kemp ve Veletově Dobřichovičtí lyžařští orientační běžci 

Kultura u nás i v okolí
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Na březen jsme pro vás připravili:
Rekreace v Dobřichovicích po roce 1918
Badatel Václav Matoušek z Národního památ-

kového ústavu bude přednášet o  meziválečné 
rekreační výstavbě v Dobřichovicích. Uvítá, když 
na besedu přinesete své dobové fotografie či 
jiné dokumenty týkající se výstavby v Dobřicho-
vicích v období mezi válkami. Beseda se koná ve 
středu 1. března od 18.30 a pořádáme ji společně 
s  Andreou Svitákovou /dříve Kudrnovou/ z  KC 
Dobřichovice.

Nastavování hranic ve výchově
Psycholožka Michaela Kvasničková si připra-

vila dvě besedy pro rodiče. Na první z nich můžete 
přijít v úterý 7. března v 10 hodin i s dětmi. Během 
setkání bude prostor pro přednášku i sdílení zku-
šeností s  tím, jak při výchově dětí nastavovat 
hranice, co dělat, když děti hranice nedodržují 
nebo jak se vyrovnat s mnoha rozdílnými názory 
na výchovu. Co všechno bude vaše dítě potřebo-
vat do první třídy? To je téma besedy pro rodiče 
předškoláků, kteří se chystají na zápis a  první 
třídu. Je vaše dítě zralé na školu? Co všechno by 
mělo umět, jaká škola je pro něj vhodná, jak mu 
pomáhat při učení? Co nás čeká u  zápisu? Vaše 
otázky ohledně nástupu dítěte do školy můžete 
probrat s psycholožkou Michaelou Kvasničkovou 
v pondělí 20. března v 18.30.

Všechny besedy se konají v  Dobřichovickém 
domku (ulice 5. května 12) a vstup je zdarma.

Libuše Stupavská
www.dobrichovickydomek.cz

Dobřichovice

Dobřichovická 
kultura v březnu

Středa 1. března od 17:00 
v knihovně
Povídání s paní Ditou 
Krausovou

Její životní příběh byl inspirací pro 
španělského autora Antonia Iturbeho 
k napsání slavného bestselleru 
Osvětimská knihovnice. V současné 
době žije paní Dita Krausová *1929 
v Izraeli. Pořádá knihovna Dobřichovice

Středa 1. března od 18:30
v DODO
Rekreace v Dobřichovicích 
po roce 1918

Povídání s Václavem Matouškem z NPÚ. 
Vítáme vaše dobové fotografie či jiné 
dokumenty z meziválečného období 
týkající se výstavby rekreačních objektů 
v Dobřichovicích. Vstup volný. Pořádá 
KC Dobřichovice a Středisko volného 
času DODO

Oblíbený karneval Sokola v malém sále sokolovny navštívilo mnoho děti s rodiči.
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Přední světový hráč na citeru Michal Müller vystoupí v řevnickém Zámečku 18. 3. v 19h

Čtvrtek 2. března od 18:00 
na zámku
Beseda s Clarou 
Lewitovou – Hovory o síle 
aneb o tom, jak se v životě 
nepředřít. 

Přihlašování: SMS na 776277047 
nebo  https://forms.gle/
iGaxXfBbH1Yai1YY6. Pořádá Nadační 
fond Karla Lewita

Pátek 3. března od 19:00 na 
zámku
Kvarteto členů České 
filharmonie – od Mozarta 
k Beatles

Vstupné dobrovolné. Pořádá KC 
Dobřichovice

Úterý 14. března od 18:00  
v Dobřichovickém domku 
Přednáška Aleny 
Šarounové o geometrii 
v přírodě

Vstup volný, pořádá KC Dobřichovice 
a Středisko volného času DODO.

Neděle 19. března od 16:00 
v sále Dr. Fürsta
Malé divadélko Praha 
zahraje pohádku 
O Palečkovi.

Herci na klasické pohádkovém příběhu 
dětem citlivě ukazují, jak pevné je pouto 
mezi dítětem a rodinou. Řada písniček je 
doprovázena živě na kytaru a zobcovou 
flétnu. Vstupné 80,- Kč. Pořádá KC 
Dobřichovice

Čtvrtek 23. března od 19:30 
na zámku U Věže
Koncert St. Johny – blues, 
rock´n´roll a boogie

Jan Stehlík *1975 založil kapelu 
v roce 2005, inspirován svými cestami 
po USA. Jeho syrový pěvecký projev, 
texty ze života a energická rytmika 
(Zdeněk „Wimpy“ Tichota–basa, Kamil 
Němec–bicí) tvoří vysoce chytlavou 
směs. Vstupné 250,-/200,- Kč. Pořádá KC 
Dobřichovice
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Pozvání z knihovny na 
povídání s Ditou Krausovou

Zveme Vás do dobřichovické knihovny 1. března 
2023 v  17:00 na povídání s  paní Ditou Krauso-
vou.

Její životní příběh byl inspirací pro špa-
nělského autora Antonia Iturbeho k  napsání 
slavného bestselleru Osvětimská knihovnice. 
V  současné době žije paní Dita Krausová *1929 
v Izraeli, ale do České republiky (hlavně do Prahy) 
se vrací vždy ráda. Máte jedinečnou příležitost se 
s ní potkat osobně.

Srdečně Vás zvou knihovnice  
Veronika Krecbachová a Eugenie Řehnová

LETY

Osmý ročník Slavností Morany je za dveřmi. 
Tvůrci Moran, hlaste se!
Už osmý ročník jarních Slavností Morany vypukne 
v sobotu 25. března, tentokrát v Letech. Co na to 
vaše Morana?

Už sedmkrát jsme žasli nad Moranami z dílen 
jednotlivců, skupin přátel i dětí s rodiči a učiteli. 
Věčná škoda, že je odnesla voda! Naštěstí brzy 
vypukne osmý ročník, který slibuje nové skvosty, 
příjemná setkání a spoustu legrace. 

Jak dobře víte (anebo letos zjistíte), přehlídka 
vrcholí volbou nejlepších Moran, jejich zapálením 
a puštěním po proudu Berounky. S nimi symbo-
licky odpluje i  letošní zima. To ale zdaleka není 
celý program slavností. Za hezkého počasí vzlét-
nou horkovzdušné balony, návštěvníky potěší 
hudební vystoupení regionálních kapel, atrakce 
pro děti, bohaté občerstvení a  stánkový prodej 
s nabídkou výrobků regionálních firem.

Jak vyrobit Moranu
Morana je stylizovaná postava ženy napří-

klad ze slámy, navlečená do ženských šatů a lec-
čehos jiného. Důležitá je tvář, na níž se můžete 
vydovádět. Přesný outfit záleží pouze na vaší 
fantazii a  dostupných materiálech. Jen myslete 
na to, že Morana skončí v ohni a v řece. Proto se 
vyhněte plastům a materiálům, jejichž hoření či 
rozpouštění představuje zdravotní nebo ekolo-
gická rizika. Do soutěže nebudou mít přístup ani 
figuríny obscénní a  urážlivé. Pozitivní inspiraci 
můžete načerpat z  obrázků minulých ročníků, 
které najdete na stránkách slavnostimorany.cz.

Odborná komise vyhodnotí originalitu zpra-
cování a  celkový umělecký dojem. Zvláštního 
uznání se dostane výtvorům zvlášť vtipně sym-
bolizujícím příslušnost k obci nebo místu našeho 

Neděle 26. března od 15:00 
a od 16:30 v sále Dr. Fürsta
Filharmoniště – smyčcové 
duo z Gadrew Way

Vstupné 210,- Kč za rodiče a 60,- Kč 
za děti. Předprodej přes goout.cz 
a v Infocentru Dobřichovice. Pořádá KC 
Dobřichovice

The Daybreakers vystoupí v Klub kině Černošice 4. března ve 20:00
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regionu. Na úspěšné tvůrce čekají tradiční poháry 
a hodnotné věcné ceny. 

Jak se přihlásit
Pokud bydlíte v regionu dolní Berounky nebo 

v jeho blízkém okolí, neváhejte ani okamžik.
Přihlaste se telefonicky na čísle 605 205 755 

nebo písemně na e-mailu petra.stehlikova@
dobnet.cz . V  přihlášce uveďte obec, za kterou 
chcete soutěžit, název soutěžícího (škola, spolek), 
jméno pověřeného zástupce, telefonický a e-mai-
lový kontakt na něj. 

Přihlášky přijímáme do 28. února 2023, a moc 
se na ně těšíme. 

Redakce Dobnetu z.s.

ŘEVNICE

V sobotu 18. března se od 19 hodin koná v sále 
řevnického Zámečku koncert Citera a  hlas. 
Vystoupí Michal Müller, přední světový hráč na 
citeru, jediný český graduovaný citerista, který 
absolvoval Vídeňskou konzervatoř. Jeho záběr je 
obdivuhodný–od lidových motivů přes klasiku 
k jazzu a blues až např. ke skladbám Led Zeppe-
lin. Spojení citery s  jeho hlasem se uplatnilo i  v 
soudobé opeře Ivana Achera Sternenhoch na 
Nové scéně ND. Přijďte si poslechnout kam až se 
Michal Müller posunul za téměř 20 let, kdy v Řev-
nicích koncertoval poprvé.

vs.

Ve středu 22. února od 19 h proběhne ve Dřeváku 
u  nádraží promítání australského filmu z  roku 
2020 Ponor. Bude to před zahájením festivalu 
Jeden Svět Řevnice. Otužování působí blaho-

Trio Walter Fischbascher vystoupí v Klub kině Černošice 21. března
Letošní 8. ročník Morany pořádá Dobnet z.s. 
v Letech 25. března
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dárně nejen na tělo, ale i  na duši. Své o  tom ví 
i nizozemská potápěčka Kýči, které ponor do stu-
dených vod přinesl vysvobození z traumat minu-
losti a ukázal cestu k vědomějšímu prožívání. Po 
fi lmu čekejte zajímavého hosta.

Jeden svět Řevnice je po roce opět tu!
Město Řevnice zve milovníky dokumentárních 
fi lmů na třetí řevnickou přehlídku v  rámci festi-
valu Jeden svět. Letošní fi lmy se budou snažit dát 
odpovědi na otázku Cena bezpečí. Festivalovou 
kampaň grafi cky zpracovalo už pošesté Studio 
Matyáše Trnky. Současným světem otřásá jedna 
krize za druhou, environmentální, energetická, 
drsná válka za humny. Tým Řevnic se snažil vybrat 
fi lmy, které jsou aktuální, zajímavé a které budou 
rezonovat u našich diváků.

Můžete se těšit na fi lm Kuciak: Vražda novi-
náře a  Východní fronta od Vitajije Manského. 
Tento ruský režisér, který od r. 2014 žije v  Rize, 
natočil např. jedinečný dokument Gorbačov. Ráj.

Dále jsme vybrali fi lm Dohazovačka, o  dívce 
verbující na sociálních sítích nevěsty Islámského 
státu a  Postpráce, unikátní a  zábavnou sondu 
do pracovního procesu na různých kontinen-
tech. O práci, která se zásadně mění s robotizací, 
o tom, zda práci potřebujeme, o způsobu trávení 
volného času.

Film Iluze hojnosti nám přiblíží nerovný boj 
několika žen ve střední Americe s nadnárodními 
korporacemi devastující místní půdu a  krajinu 
kvůli blahobytu Evropy.

A přidali jsme i  dva odlehčené fi lmy, Farmář 
a Hipster z rakouských Alp a malebnou roadmo-
vie o dvou ženách cestujících do Pamíru.

Přehlídka proběhne od čtvrtka 23.3. do soboty 
25.3. Zahájení bude v  kině, ostatní projekce 
v  nově zrekonstruovaném Skladu 13_Dřeváku 
u nádraží a v baru Otakar v Corsu. Určitě přijďte 
a těšte se na zajímavé hosty. My se budeme těšit 
na vás! Podrobnosti sledujte na plakátech, strán-
kách města a fb stránce Jeden svět Řevnice.

Alice Čermáková, hlavní koordinátorka

Program Bio Řevnice – leden 2023
Více na www.kinorevnice.cz, vstupné 140 Kč
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Prodej slepiček
Červený Hrádek prodává slepičky typu Tetra hnědá, 

Dominant všechny barvy, Green Shell-typu Araukana a Dark 
Shell-typu Maranska, cena od 249,- Kč/ ks 

Prodej: 20.3. 2023
Dobřichovice–u Městs. úřadu – 14.20 hod.
Výkup králičích kožek- cena dle poptávky, 

doprava 189,- Kč za celý nákup,
doporučujeme objednávat! 

Info: Po-Pá 9.00-16.00 hod, tel. 601 576 270, 728605840 
www.drubezcervenyhradek.cz
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Byt s dispozicí 3+1/76 m² + 4m² lodžie je 
umístěný 2.np panelového domu v ulici 
Za parkem.
Dispozice bytu: prostorná vstupní chodba, 
obývací pokoj s výstupem do lodžie, kuchyň, 
ložnice, dětský pokoj, koupelna s vanou 
a samostatné wc. Byt má svůj prostorný sklep 
a možnost využívat společné prostory (kolárna, 
sušárna). Vytápění bytu a ohřev vody zajišťuje 
nová plynová kotelna společná pro celý dům.

Prodej slunného bytu 
v OV na Praze-západ v Dobřichovicích

Byt je ideální pro rodinu, která hledá 
klidnou lokalitu v údolí Berounky kousek 
za Prahou.
V obci je veškerá občanská vybavenost, 
výborné vlakovému spojení na Smíchovské 
nádraží a do centra Prahy. Byt není právně 
zatížen a je ihned k dispozici.
Prohlídka, na které nasajete příjemnou 
atmosféru bytu i lokality, je možná po 
dohodě i o víkendu. Doporučuji.

Mgr. Tereza Klierová / 603 575 625 / Next Reality

NOVÁ ŠKOLA 
ROZŠIŘUJE PEDAGOGICKÝ SBOR 

HLEDÁME POSILY DO TÝMU 
ZÁKLADNÍ ŠKOLY

Do nové, prozatím prvostupňové ZŠ Lety, 
zaměřené na dramatickou výchovu

hledáme další posily týmu:
  Asistent/ka pedagoga na 0,625 úvazku (od 1. 2. 2023)

  Učitel/ka pro 1. stupeň ZŠ (od 28. 8. 2023)
  Vychovatel/ka školní družiny (od 28. 8. 2023)

POŽADUJEME:
  týmové hráče, kteří se zajímají o moderní trendy ve výuce

  lidi aktivní, kreativní, vstřícné, pro které je práce s dětmi radostí
  odpovídající vzdělání pro pracovní pozici

  výhodou jsou zkušenosti s dramatickou výchovou

NABÍZÍME:
  práci v malém, vstřícném kolektivu
  rodinné prostředí malé obecní školy
  prostor pro seberealizaci a kreativitu

  krásné nově zařízené prostory moderní školy

Více informací u ředitelky školy: romana.sindlarova@skolalety.cz
www.skolalety.cz
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Linka tísňového volání – 112

Záchranná služba dispečink – 155

Záchranná služba Řevnice, doprava 
nemocných, lékařská pohotovost 
25772 −1777, 602−237−037

Policie – 158

Policie Praha-venkov – stálá služba 
974−861−111, 974−882−103

Městská policie Řevnice – 775 718 588

Hasiči Řevnice tísňové volání – 150

Hasiči Dobřichovice – 150

Městský úřad Dobřichovice 
25771−1590

Stavební úřad – 25771−1402

Matrika – 25771−2478

Starosta a tajemník – 25771−2182

Poruchy elektřiny ČEZ Distribuce a.s. 
840 850 860 nebo 840 840 840

Poruchy plynu STP a.s. pohotovost 
1239 nebo 244 472 811 nebo 812

Poruchy vody a kanalizace 
Aquaconsult s.r.o. – 25164−2203 
pohotovost stálá služba 
724-005900

Poruchy veřejného osvětlení –  
Elektroštika, s.r.o. 
251 625 761, 605 385 645

Poruchy sítě DOBNET 
HelpDesk 277 001 151

Informační kancelář Dobnet o. s. 
277 001 111

Infocentrum Dobřichovice 
778 772 498

VŠENORY

Jarní Zábavné benefiční odpoledne 1. dubna
Srdečně vás zveme na 11. ročník Benefice, 
na kterém se konečně budeme moci setkat 
osobně 1. dubna od 14:00 do 19:00 v  budově 
a  na zahradě 1. stupně základní školy. Kromě 
tradiční tomboly a spousty dobrot bude možné 
zatančit si na koncertě, zajít do divadla, navštívit 
tvořivé dílničky a  mnoho dalšího. Zároveň tím 
finančně podpoříte rozvoj naší školy. Benefice 
významně přispívá k  rozvoji zázemí naší školy 
a školky  i možností výuky. Díky Vám se v minu-
lých letech podařilo postupně postavit pódium 
u  školy, vybavit učebny, metodickou knihovnu 
a také třeba pořídí IT techniku pro online výuku 
v  době pandemie. Letos se zaměříme na zvele-
bení okolí školy, venkovní učebny, stále budeme 
podporovat sport, „tmelení“ kolektivů a  dětí, 
které podporu potřebují. Pokud máte možnost, 
školu můžete podpořit také prostřednictví sbírky 
na darujme.cz.

Děkujeme a těšíme se setkání!
Benefiční tým učitelů a rodičů

ČERNOŠICE

The Daybreakers (UK)
Město Černošice Vás srdečne zve v  sobotu 4. 
března od 20:00 do Club kina na londýnskou 
kapelu The Daybreakers. Kluci jsou rychle se 
rozvíjející, proud času ohýbající bluesrockeři 
z východního Londýna. Vstupné v předprodeji na 
sms ticket za 215,- Kč na místě pak 250,- Kč.

Walter Fischbacher Trio (USA/D/CZ)
Walter Fischbacher (USA) – piano, Petr Dvorský 
(CZ) – kontrabas, Ulf Stricker (D) – bicí. Jazzové 
pianové trio, známé i u nás. V černošickém Club 
Kině se můžete na toto skvělé trio těšit v neděli 
19. března od 20.00. Vstupné v předprodeji na za 
220 Kč. Na místě před koncertem za 250 Kč.

Three for Silver (USA), blues & roots & americana
Lucas Warford–zpěv, kytara, kontrabas, Willo 
Sertain–zpěv, akordeon, Corwin Zekley–zpěv, 
housle. V úterý 21. března od 20:00 do Club Kina. 
Vstupné v předprodeji na smsticket za 220 Kč. na 
místě před koncertem za 250,- Kč.                                                   Pb


